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Raadsnieuws
Meer geld nodig voor personeel, jeugdzorg, energietransitie

Begroting 2019 mét 4% OZB- 
verhoging goedgekeurd
De komende jaren gaat de Veldhovense burger meer bijdragen 
aan het voorzieningenniveau in de gemeente. De raad keurde op 
13 november de programmabegroting 2019 goed, met daarin de 
afspraak dat de Ozb de komende vier jaar met telkens 4% extra 
(bovenop de inflatiecorrectie) stijgt.

Een klein deel van de raad moest 
niets hebben van de hogere on
roerend zaakbelasting. Na een 
langdurig debat stemden twee 
fracties (VSA en Lokaal Libe
raal) tegen de begroting 2019, 
die daarmee met 23 stemmen 
voor en 3 stemmen tegen een 
ruime meerderheid kreeg. 
Vooral de VVD moest het ont
gelden. De partij die jarenlang 
ageerde tegen extra OZB-ver- 
hoging, ging na de gemeente
raadsverkiezingen in maart van 
dit jaar 'om'. De partij werd 
de grootste, kwam met twee 
wethouders in het college van 
B&W, maar besloot in het coa
litieakkoord met GBV en PvdA 
toch tot OZB-verhoging.

Dat leverde prompt een dis
sident op. Maarten Prinsen, 
voormalig wethouder voor de 
VVD, verliet de VVD-fractie en 
richtte de eenmansfractie Lo
kaal Liberaal op. "Het is niet 
uit te leggen aan de kiezer dat 
dit college mét de VVD aan het 
roer in de portemonnee van de 
huiseigenaar en de bedrijven 
graait." Prinsen haalde voor
beelden uit het recente verle
den aan, waarin zijn voormalige 
partij herhaaldelijk fulmineerde 
tegen OZB-verhoging.

'JE MOET COMPROMISSEN 
SLUITEN'
VVD-fractieleider Peter Saris re
ageerde zelfbewust en erkende 
de ommezwaai ronduit. "De 
extra belastingverhoging staat 
inderdaad haaks op ons eerdere

verkiezingsprogramma. Maar 
in een coalitie moet je compro
missen sluiten, anders bereik je 
niets. Concessies waren onver
mijdelijk. Veldhoven mag trots 
zijn op zijn lage woonlasten. De 
inwoners genieten van mooie 
voorzieningen tegen een mooie 
prijs. En ook met deze extra 
OZB-verhoging blijft Veldhoven 
behoren tot de 25X gemeenten 
met de laagste woonlasten." 
Saris kon niet nalaten om Prin
sen eraan te herinneren dat 
deze een halfjaar geleden nog 
heeft meegeschreven aan het 
coalitieakkoord. Daarin was 
een mogelijke verhoging van de 
woonlasten opgenomen.

Ook andere fracties toonden 
zich verbaasd over de draai die 
de VVD heeft gemaakt. Een 
jaar vóór de verkiezingen, in 
voorjaar 2017, trad de partij 
immers tussentijds tot het col
lege toe op voorwaarde dat 
de OZB in 2018 niet verhoogd 
zou worden. VSA moest toen 
het veld ruimen. En ook nu be
toogde woordvoerster Karen 
Gielis (VSA) dat de ex
tra belastingverhoging 
voor haar fractie geen 
noodzaak is. "Ik mis een 
goede onderbouwing.
De economische crisis 
is voorbij, waar is het 
extra geld voor nodig?
Het zwembad, par
keren, meer perso
neel? Meer geld 
vragen aan de 
burger is wel de

VeLdhoven

makkelijkste weg."
M0/. VERHOGING IS VERANT
WOORD'
Fractieleider Eric van Doren van 
coalitiegenoot GBV noemde de 
extra belastingverhoging van 
4X per jaar verantwoord, om 
de Veldhovense ambities op het 
gebied van verkeer, duurzaam
heid en (jeugd)zorg ook in de 
toekomst overeind te houden. 
Ingrid Hartlief (D66) achtte de 
verhoging zelfs 'onvermijdelijk'. 
Marionne van Dongen, fractie
leider CDA, was kritischer. "Het 
is wel lef hebben, zo'n enorme 
lastenverzwaring doorvoeren. 
Kan het niet wat evenwichtiger, 
door tegelijk andere woonlas
ten als rioolbelasting en afval
stoffenheffing te verlagen?"

"Een terechte vraag", meende 
Peter Saris, "maar waar het 
gaat om afvalscheiding hebben 
we al enkele slagen gemaakt. 
De rek is er nu wel uit." Wet
houder financiën Jeroen Rooij- 
akkers (PvdA) voegde daar 
aan toe dat die twee heffingen 
kostendekkend moeten zijn; je 
kunt ze dus niet verrekenen met 
de OZB. "En bij de cultuursec
tor konden we evenmin aan
kloppen. Die heeft net een be
zuinigingsronde achter de rug. 
Dus bleef een verhoging van de 
OZB over. Plus een besparing 
van 0,5X op onze eigen ge
meentelijke kosten."

AMENDEMENTEN VERWOR
PEN
Een amendement op de be
groting van Lokaal Liberaal en 
VSA om de belastingverhoging 
terug te draaien, werd met 23 - 
3 verworpen. Een voorstel van 
beide partijen om de voorge
nomen personele uitbreiding te 
schrappen, onderging hetzelfde 
lot.

Na verhoging met de in
flatiecorrectie van 2,1 X 
en de extra 4X brengt 
de OZB volgend jaar 9,8 
miljoen euro in de ge
meentelijke kas. Voor een 
gemiddeld gezin met een 
gemiddelde woning stijgen 
de woonlasten in 2019 met 
C 44,15 naar C 615,58.

Op dinsdag 13 november heeft de gemeenteraad de begro
ting 2019-2022 vastgesteld. De discussie ging vooral over de 
verhoging van de Onroerend Zaakbelasting, gratis parkeren bij 
het Citycentrum, tekorten in de jeugdzorg, de hondenbelasting 
en de personele uitbreiding in het gemeentehuis.

Met 'Raadsnieuws' heeft de gemeenteraad van Veldhoven een 
eigen medium. De artikelen bevatten geen letterlijk verslag, 
maar een impressie van de raadsvergadering. Ze zijn geschre
ven door een onafhankelijk journalist in opdracht van de ge
meente.

Kijk ook op 
www.veldhoven.nl

Parkeren in Citycentrum 
een stuk goedkoper?
Tegenover de ongeveer 25/ hogere onroerend zaakbelasting 
in de komende vier jaren staat een verlaging van de parkeer- 
kosten in het Citycentrum. Het parkeerbeleid wordt 'herijkt' 
(Lees: parkeren wordt goedkoper) en de gemeente boekt voor 
2019 alvast twee ton minder aan parkeeropbrengsten in. In 
de jaren erna wordt de opbrengst zelfs vier ton minder.

Het flink goedkoper of zelfs gratis maken van parkeren moet 
het Citycentrum aantrekkelijker en toekomstbestendiger ma
ken, betoogden de coalitiepartijen. "Anders gaan we Valkens- 
waard achterna, waar de leegstand snel groeit", meende Peter 
Saris (VVD). "Na ASML en het MMC is het Citycentrum toch 
de derde grootste werkgever van Veldhoven."

Met name Ingrid Hartlief (D66) en Maarten Prinsen (Lokaal 
Liberaal) bestreden het nut van gratis parkeren. Zij geven aan 
dat onderzoeken nooit hebben aangetoond dat gratis parke
ren de aantrekkelijkheid van een winkelcentrum vergroot en 
dat het meer bezoekers oplevert. Zij dienden daarom een wij
zigingsvoorstel (amendement) in, enerzijds om de verlaging 
van de parkeerbelasting ongedaan te maken en anderzijds om 
met dat uitgespaarde geld de aantrekkelijkheid van het City
centrum op andere manieren te vergroten.
Maarten Prinsen (Lokaal Liberaal): "Ik denk dat sfeer, bele
ving en horeca veel belangrijker zijn. Investeer dáár in." Ingrid 
Hartlief noemde de verlaging van de parkeerbelasting een ca
deautje aan de City-ondernemers, betaald door anderen: "Blijf 
niet blindstaren op gratis parkeren, maar kom met een breed 
plan om het Citycentrum levendiger te maken."

AUTOBEZOEKER KOOPT MEER
Vivianne van Wieren (VVD) bleek juist overtuigd van het te
gendeel. "Uit onderzoek blijkt dat winkelcentra met gratis 
parkeren veel meer bezoekers trekken. Bovendien geeft een 
bezoeker die per auto komt 60X méér uit dan mensen die 
met de bus, fiets of te voet komen."

Uiteindelijk werd het amendement van D66 en 
Lokaal Liberaal, waarin werd voorgesteld om 
de nu al in de begroting opgenomen 
2 ton in 2019 en 4 ton in de daarop
volgende jaren voor het parkeren te 
schrappen, met 9 voor en 17 tegen ver 
worpen. Vóór stemden behalve D66 en 
Lokaal Liberaal ook BurgerPartij Veldho 
ven, CDA en VSA.
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'Personeelsuitbreiding 
bitter hard nodig'
In een tijd waarin steeds meer taken op de overheid afkomen, kan 
het nodig zijn extra mensen aan te nemen. Een verhoging van 
structurele kosten dus, en dat ligt bij sommige raadsfracties ge
voelig. Een amendement van VSA en Lokaal Liberaal om de door 
het college voorgestelde personeelsuitbreidingen te schrappen, 
vond echter nauwelijks weerklank.

Waar het college van B&W 
nieuwe fte's inplant voor onder 
meer communicatie, ruimte
lijke ordening, energietransitie, 
jeugdhulp en wonen, beweer
den beide fracties doodleuk 
dat de onderbouwing voor per
soneelsuitbreiding ontbreekt. 
"Wij kunnen alleen voor uit
breiding stemmen als wij weten 
waarom", betoogde Wim Pe
ters (VSA).

Burgemeester Letty Demmers 
benadrukte dat de gemeente
lijke organisatie in Veldhoven 
in vergelijking met andere ge
meenten al behoorlijk slank is. 
Zowel wat betreft 'vast' per
soneel, overheadkosten als ex
terne inhuur scoort Veldhoven 
een stuk lager dan het landelijk 
gemiddelde. Zij verzekerde de 
tegenstribbelende fracties dat 
bij iedere vacature 'heel zorg-

vuldig' wordt gekeken of deze 
echt (van buitenaf) ingevuld 
moet worden.
"We proberen alle nieuwe taken 
die op ons afkomen in de eigen 
organisatie onder te brengen, 
maar in het sociaal domein lukt 
dat echt niet. Ook een nieuw 
vakgebied als de energietransi- 
tie vraagt om extra capaciteit. 
Hetzelfde geldt voor ruimtelijke 
ordening en mobiliteit."

Het amendement haalde slechts 
drie voorstemmen.

Burgemeesters Letty 
Demmers na jaar uitgeluid

Letty Demmers neemt bloemen in ontvangst na haar laatste raadsvergadering als
raadsvoorzitter

Met bloemen, een mooie vaas 
en veel warme woorden nam 
de raad na het vaststellen van 
de begroting afscheid van 
waarnemend burgemeester 
Letty Demmers. Zij volgde in 
oktober 2017 Jack Mikkers op, 
die burgemeester van 's-Herto- 
genbosch werd, en maakt op 
27 november weer plaats voor 
de nieuwe eerste burger: Mar

cel Delhez. Deze vergadering 
met de Begrotingsbehandeling 
was de laatste vergadering die 
zij voorzat. De raadsleden Pe
ter Saris (VVD) en waarnemend 
raadsvoorzitter Wim Groenen
dijk (GBV) spraken waarderende 
woorden voor de wijze waarop 
Letty Demmers invulling heeft 
gegeven aan haar burgemees
terschap in Veldhoven.

28 moties en amendementen kleuren begrotingsdebat

Moeten opleiders assistentiehonden 
belasting betalen?
Liefst 28 moties en amendementen dienden de negen raadsfrac
ties in bij de behandeling van de begroting 2019. Daarvan werden 
er 9 aangenomen. De overige moties en amendementen werden 
ingetrokken, aangehouden, samengevoegd of verworpen. Bij veel 
stemmingen werd het nooit spannend. Maar bij één onderwerp 
lieten de meeste partijen de fractiediscipline varen en draaide de 
hoofdelijke stemming uit op een gelijkspel: 13-13. (Door verhin
dering van VSA-fractieleider Björn Wijnands telde de raad een 
even aantal leden.)

Het omstreden voorstel ging 
over betaling van hondenbelas
ting voor een hulp- of assisten- 
tiehond in opleiding. Meer een 
principe- dan een geldzaak dus. 
Op dit moment kent de veror
dening hondenbelasting alleen 
ontheffing voor houders van 
een assistentiehond die bijvoor
beeld een blinde of invalide as
sisteert. Vrijwilligers die maan
denlang bezig zijn met opleiden

van hulphonden, moeten ge
woon hondenbelasting betalen 
- momenteel 83 euro per hond 
per jaar.

Vier fracties dienden een voor
stel in om ook deze opleiders 
vrij te stellen van hondenbe
lasting: Lokaal Liberaal, VSA, 
D66 en BurgerPartij Veldhoven. 
Zij kregen steun van vrijwilliger 
Ad van Rooij, Die vergezeld van

zijn hond in opleiding via het 
spreekrecht in de raad kwam 
pleiten voor vrijstelling van deze 
belasting.

SOORT HOBBY
Wethouder Jeroen Rooijakkers 
(PvdA) wilde er niet aan. "Het 
opleiden van een hulphond is 
toch een soort hobby. Een vrij
williger van Severinus of vrijwil
lige thuiszorg krijgt ook geen 
vergoeding. Bovendien wordt 
de geïnde belasting doorgaans 
vergoed door de stichting hulp
hond die de hulphonden op
leidt."
Ingrid Hartlief (D66) vond de 
term hobby in dit verband de
nigrerend. "We hebben deze 
mensen bikkelhard nodig." Rien 
Luijkx (BPV) sloot zich daar bij 
aan. Wim Peters (VSA) vindt 
het ongepast om belasting te 
heffen die uiteindelijk wordt 
betaald door een organisatie 
(Stichting Hulphond) die het 
voornamelijk moet hebben van 
giften.

De regel is dat bij 'staken van de 
stemmen met een niet voltallige 
raad' geen besluit is genomen. 
In de eerstvolgende besluitvor
mende raad, op 1 8 december, 
wordt opnieuw over het amen
dement gestemd.

Vliegveldmotie verbindt raad
Een motie is niet altijd bedoeld om een stukje nieuw beleid uit
gevoerd te krijgen. Soms gaat het om een uitspraak van de raad 
(liefst unaniem) om de wethouder te sterken in zijn uitvoerende 
taak.

De motie over de toekomst van 
het vliegveld was er zo een. 
Liefst acht fracties dienden hem 
in, en ook de negende (VVD) 
steunde de motie over de proef- 
casus voor Eindhoven Airport. 
De motie vraagt aandacht voor 
maatregelen, die de overlast 
en gezondheidsrisico's voor 
de inwoners van Veldhoven 
kunnen beperken. Mo
menteel is Pieter van Geel 
aangesteld om in overleg 
met de omgeving, een ad
vies voor te bereiden over

een 'duurzame luchthaven in 
een gezonde leefomgeving."

Ook zorgwethouder Mariënne 
van Dongen (GBV) kreeg een 
hart onder de riem gestoken. 

De raad riep haar bij mo
tie unaniem op, vast te 
houden aan het col- 
legebeleid om geen 

budgetplafonds op 
jeugdzorg in te voe
ren, zoals in buurge

meente Eindhoven het 
geval is.

Een motie van vijf oppositiepar
tijen ter stimulering van fietsge
bruik en -stallingen werd aan
gehouden na een toezegging 
van de wethouder, en had indi
rect dus ook succes. De indie
ners willen graag ondergronds, 
in de parkeergarage Meiveld, 
fietsen stallen, en bovendien 
medio 2019 een raadsvoorstel 
hierover. Wethouder Ad van 
den Oever (VVD) stelde voor 
volgend jaar aandacht aan dit 
onderwerp te besteden bij het 
nieuw vast te stellen Gemeen
telijk Verkeer- en VervoersPlan. 
Dat maakt de motie op dit mo
ment overbodig, maar deze 
wordt wel achter de hand ge
houden.

'Ook jonge mensen woonruimte bieden'
Jonge mensen aan een huis 
helpen heeft een hoge prioriteit 
voor de raad. Dat viel af te le
zen aan een drietal moties over 
dit thema.

PvdA, VVD en Lokaal Liberaal/ 
VSA schoven hun drie moties 
ineen, waarin zij het college op-

roepen om alternatieve locaties 
voor tijdelijke huisvesting van 
starters op de woningmarkt te 
onderzoeken. Zogeheten tiny 
houses, zoals gebouwd aan de 
Djept, zijn voorbeelden van be
taalbare koopwoningen. Daar
naast werd verzocht om herin
troductie van de starterslening

in Veldhoven serieus 
te overwegen.
De samengevoeg
de motie werd 
unaniem aange 
nomen.
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Raadsagenda
Gemeenteraad vergadert
De Veldhovense gemeenteraad vergadert op maandag 26 november 
2018 in de raadzaal van het gemeentehuis, Meiveld 1 in Veldhoven.
Deze oordeelsvormende vergadering is openbaar en begint om 19.30 uur.

Via www.veldhoven.nl/gemeenteraad kunt u de agenda en vergaderstukken inzien en de ver
gadering live volgen.

Spreekrecht voor burgers
Als burger kunt u tijdens de vergadering inspreken over geagendeerde voorstellen. U kunt dan in 
maximaal vijf minuten de raads- en steunfractieleden informeren. Een verzoek om spreekrecht meldt 
u uiterlijk 48 uur vóór de vergadering bij de griffie via griffie@veldhoven.nl of 14 040.

AGENDA RAADSAVOND MAANDAG 26 NOVEMBER - OORDEELSVORMING 
4 Vaststellen Verordening tot wijziging van de Algemene plaatselijke verordening (Apv)

Enkele wijzigingen in de Apv zijn noodzakelijk vanwege nieuwe omstandigheden, inzichten en 
wetgeving.

4 Vaststellen Integraal Veiligheidsplan De Kempen 2019-2022
De gemeenteraad dient wettelijk minimaal eens in de vier jaar een Integraal Veiligheidsplan 
(IVP) vast te stellen. Veldhoven heeft met zeven gemeenten van het basisteam De Kempen, de 
politie en het Openbaar Ministerie één gezamenlijk IVP opgesteld.

4 Keuzenota deelname experiment centrale stemopneming 
Aan de raad wordt voorgelegd of de gemeente wil deelnemen aan het experiment van het 
ministerie van BZK om bij de Europese Parlementsverkiezingen in 2019 te werken met centrale 
stemopneming.

4 Vaststellen Verordening voorzieningen wethouders
In de nieuwe verordening gaat het om voorzieningen voor wethouders zoals telefoon, reiskos
ten en scholing.

4 Vaststellen bestemmingsplan 'Habraken 2016, herziening Habraken 1212'
De eigenaar van het vulstation op Habraken 1212 heeft een aanvraag gedaan voor een nieuwe 
omgevingsvergunning voor milieu en bouwen. Om de omgevingsvergunning te kunnen verle
nen is een nieuw bestemmingsplan nodig.

4 Vaststellen Verordening Ondergrondse Infrastructuur Veldhoven 2019 
De netbeheerders, gemeenten van de Metropoolregio Eindhoven en aannemers evalueerden 
de huidige verordening uit 2015. Op basis van deze evaluatie zijn enkele wijzigingen voorge
steld en verwerkt in de Verordening Ondergrondse Infrastructuur Veldhoven 2019. Deze VOI 
bevat regels over de uitvoering van werkzaamheden aan kabels en leidingen in of op openbare 
grond.

4 Wijzigingen Verordening Participatiewet
De huidige verordening Participatiewet behoeft een aantal wijzigingen op het onderdeel loon
kostensubsidie en sancties.

Raadsagenda
Gemeenteraad 
installeert nieuwe 
burgemeester
Op dinsdag 27 november 2018 wordt de heer M.J.A. 
(Marcel) Delhez als nieuwe burgemeester van Veldhoven 
geïnstalleerd. Deze buitengewone vergadering is openbaar 
en begint om 19.30 uur in de raadzaal van het gemeentehuis, 
Meiveld 1 in Veldhoven.

AGENDA - BUITENGEWONE RAADSVERGADERING:
4 Opening en welkom door de voorzitter 
4 Voorlezen Koninklijk Besluitdoorde raadsgriffier 
4 Toespraak Commissaris van de Koning, gevolgd door de 

beëdiging
4 Toespraak voorzitter Vertrouwenscommissie namens de ge

meenteraad
4 Overdracht ambtsketen door de voorzitter 
4 Toespraak voorzitter burgemeesterskring 
4 Toespraak locoburgemeester 
4 Toespraak nieuwe burgemeester 
4 Sluiting

Via www.veldhoven.nl/gemeenteraad kunt u de vergadering 
live volgen. Deze vergadering wordt ook live uitgezonden 
door Omroep Veldhoven. Na de installatievergadering, om 
21.00 uur, vindt de receptie plaats.

Wilt u gast van de raad zijn?

Op dinsdag 18 december wordt 'Gast van 
de Raad' georganiseerd. U wordt dan om 
18.30 uur in het gemeentehuis ontvangen 

door gemeenteraadsleden en griffie. U 
krijgt inzicht in het reilen en zeilen van de 

gemeenteraad en neemt een kijkje achter de 
schermen van het gemeentehuis. Daarnaast 
woont u de raadsvergadering van die avond 
bij. Geïnteresseerd? Meldt u zich dan aan via 

griffie@veldhoven.nl.

Kijk ook op 
www.veldhoven.nl


